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Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 1/2014 konaného dne 9. ledna 2014 
 
Přítomni: 

1. Nejedlá Dagmar (místopředsedkyně) 6. Křivánek Roman 

2. Kovanda Bohumil  7. Ptáček Jaroslav 

3. Hájek Otto 8. Jirků Ladislav (předseda) 

4. Máca Stanislav 9. Fabeš Roman 

5. Bičík Lukáš 10. Pech Miroslav (tajemník) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Zahrádka Miroslav 3. Pátek Radek 

2. Broţ Ladislav 4. Feldbabel Vít 

 
Hosté: 

1. Ubr Kamil (OŠMS KrÚ) 

 
Hosté omluvení: 

1. Jiří Král (náměstek generální ředitelky ÚP ČR) 3. Jiří Hrdlička (ředitel ÚP Jihlava) 

 
Návrh program jednání: 
 
1. Zahájení jednání; 

2. Schválení programu a zápisu; 

3. Změny na Úřadu práce ČR (PhDr. Jiří Král, Ing. Jiří Hrdlička); 

4. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 

5. Vyhodnocení přijímacího řízení na střední školy; 

6. Moţnost doplnění Plánu činnosti na rok 2014;  

7. Diskuze a různé; 

8. Závěr. 

 

1. Zahájení jednání 
Ladislav Jirků, předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, ţe je VVVZ usnášeníschopný.  

 
2. Schválení programu a zápisu 

Předseda přednesl návrh dalšího programu jednání. Z důvodu omluvy hostů ze zasedání VVVZ byl 
z programu jednání vyřazen bod „Změny na Úřadu práce ČR“.  

Návrh programu jednání: 
 
1. Zahájení jednání; 

2. Schválení programu a zápisu; 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 
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4. Vyhodnocení přijímacího řízení na střední školy; 

5. Moţnost doplnění Plánu činnosti na rok 2014;  

6. Diskuze a různé; 

7. Závěr. 

Takto navrţený program byl 8 hlasy schválen.  

K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny ţádné připomínky. 

 
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje  

Miroslav Pech podal informace o materiálech odboru školství, mládeţe a sportu projednávaných 
na zasedání Rady Kraje Vysočina č. 39/2013, 40/2013 a 1/2014, konaných v období 
od 17. 12. 2013 do 7. 1. 2014. Podrobnější informace o projednávaných materiálech lze získat: 
http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada&rok_dotaz=2013 
http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada_materialy_detail&id=22632 
 
Přítomní diskutovali o bodu „Monitorování kvality vzdělávání“. Kamil Ubr přítomné podrobně 
informoval o testování kompetencí studentů učebních oborů 1. a 3. ročníků. (viz. rada kraje 
č. 39/2013). 
Výsledky budou poskytnuty členům hospodářské komory. 
 
Miroslav Pech informoval o dění v oblasti příprav Olympiády dětí a mládeţe České republiky 
v Kraji Vysočina.  
 
Dále přítomní diskutovali na téma plánovaných jmenování do funkce ředitelů krajem zřizovaných 

škol v roce 2014. Na zasedání zastupitelstva kraje budou předloţeny návrhy na jmenování 

do funkce ředitelů příspěvkových organizací: 

Dětský domov, Náměšť nad Oslavou, Krátká 284 
Dětský domov, Rovečné 40 
Dětský domov, Senoţaty 199 
Gymnázium dr. A. Hrdličky, Humpolec, Komenského 147 
Gymnázium Otokara Březiny a Střední odborná škola Telč  
Střední průmyslová škola Třebíč 
VOŠ a Střední průmyslová škola Ţďár nad Sázavou, Studentská 1 
Základní škola při dětské psychiatrické nemocnici Velká Bíteš 
Základní škola Třebíč, Cyrilometodějská 2242 
 
Usnesení 01/01/2014/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace dle materiálů projednávaných v Radě Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrţel). 

Během projednávání tohoto bodu se dostavil pan Otto Hájek. 

 

4. Vyhodnocení přijímacího řízení na střední školy 

Ubr Kamil okomentoval tabulku „Vývoj přijímacího řízení“, ve které je uveden stav přijímaných ţáků 
na střední školy v Kraji Vysočina od školního roku 2008/2009 – 2013/2014. 

Oproti loňskému prvnímu ročníku došlo k dalšímu, byť mírnému poklesu počtu ţáků. Příjímací 
řízení a počty ţáků v prvních ročnících potvrzují pokles zájmu o lycea, nástavby, klesá však také 
zájem o odborné maturitní obory L (bývalé učební obory s maturitou) a učební obory. Z hodnot lze 
přibliţně spočítat procentuální zastoupení jednotlivých typů vzdělávání na úrovni prvního ročníku 
(šestnáctiletých). Přesné hodnoty budou zveřejněny ve výroční zprávě. 

http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada&rok_dotaz=2013
http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada_materialy_detail&id=22632
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Procentuální výčet ţáků v prvním ročníku 2013/2014: 

Gymnázia čtyřletá + kvinty a tercie víceletých gymnázií: 21,6 % 
Lycea:      3,6 % 
Studijní obory teoretické:       35,0 % 
Studijní obory praktické:       6,3 % 
Učební obory:       29,3 % 
Učební obory speciální:      4,2 % 
 
Témata diskuse: 

- Díky motivačním stipendiím byl pokles učňů v podporovaných učebních oborech niţší neţ 
v nepodporovaných oborech. 

- Moţný zánik lyceí v důsledku poklesu studentů. 
- Odchod studentů na vysoké školy z učebních oborů s maturitou je výrazně niţší neţ 

z maturitních oborů SOŠ. 
- Víceletá gymnázia. 

 
 

5. Možnost doplnění Plánu činnosti na rok 2014 
Nebyly vzneseny ţádné připomínky. 
 
Usnesení 02/01/2014/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
schvaluje 
Návrh Plánu činnosti na rok 2014 dle přiloţeného materiálu. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrţel) 
 
 

6. Diskuze a různé 
Kamil Ubr přítomné informoval o ţádostech škol o zápis změn do rejstříku škol a školských 
zařízení, které budou předloţeny k projednání do ZK č. 1/2014. 

Dále přítomní pohovořili o stavebnicích merkur do škol a o záměru vytipovat další konkrétní 
uţitečnou věc pro školy jako je stavebnice merkur (např. lego na robotiku). 

Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 6. 2. 2014 od 15.00 hodin v zasedací 
místnosti sídla krajského úřadu. 

 
 

7. Závěr 
Ladislav Jirků, předseda VVVZ, poděkoval všem přítomným za celoroční práci a ukončil jednání. 
 
 
 
 
 
PaedDr. Ladislav Jirků 
předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
 
 
Mgr. Miroslav Pech 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala: Zuzana Škrdlová dne 9. ledna 2014. 


